
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 27. maj 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 532
Som opfølgning på udbytteskatteskandalen blev der nedsat en tværministeriel arbejds-
gruppe med det overordnede mandat at vurdere behovet for en justering af udbytteskat-
tereglerne. Arbejdsgruppen udkom i 2017 med rapporten ”Rapport om administration
af udbyttebeskatning”. Her anbefaler arbejdsgruppen, at refusionsmuligheden (jf. model
3) kombineres med en voucherordning. Formålet med voucherordning er at søge at
imødegå, at der samlet set refunderes mere, end hvad der oprindeligt er indeholdt af
udbytteskat. Arbejdsgruppen gør opmærksom på, at voucherordning kun udgør en ekstra
kontrolindsats og således ikke fuldstændigt eliminerer risikoen for, at der refunderes me-
re, end der er indeholdt i udbytteskat på den enkelte aktie. Ministeren bedes redegøre for,
hvorfor regeringens forslag til en ny model for udbyttebeskatning, jf. SAU alm. del – bilag
383 (folketingsåret 2019-20), ikke indeholder en voucherordning, når nu arbejdsgruppen
anbefalede dette.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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